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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 8/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 2 de juliol de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20:00 a 21:45 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
 

A) Part resolutiva  

 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 7/2014, de 5 de juny. 
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2. Aprovació provisional de la modificació puntual de la normativa del PGMO en relació 

amb les edificacions existents en volum disconforme. Exp. 360/14 (Secretaria). 
 

3. Resoldre les al·legacions presentades contra l’aprovació inicial de la modificació 
puntual del PGMO a l’illa del Palau Lo Mirador, iniciar de nou un expedient que 
s’ajusti als extrems dels informes tècnics i requerir al redactor perquè introdueixi els 
canvis substancials. Exp. 551/11 (Secretaria). 
 

4. Aprovar la proposta de les festes locals del municipi per a l’any 2015. Exp. 
K103.1–1/14 (Secretaria). 
 

5. Donar compte de la Interlocutòria del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de 
Girona (UPSD Cont. Administratiu 2) en el marc del recurs núm. 290/2013, 
interposat per la Delegació del Govern a Catalunya contra l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí. Exp. 929/13 (Secretaria). 

 
6. Donar compte del Decret del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona 

(UPSD Cont. Administratiu 2) en el marc del recurs núm. 385/2011, interposat per 
Càmping Rifort SA contra l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 856/11 
(Secretaria). 
 

7. Donar compte de resolucions dictades en matèria de personal. Exp. 158/14 
(Secretaria). 
 

8. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

9. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
1292 al núm. 1520, corresponents al període comprès entre el 16 de maig de 
2014 i el 15 de juny de 2014. 

 
10. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 7/2014, DE 5 DE JUNY 
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D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha 
de formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, s’aprova per  unanimitat.  
 
 
2. APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LA NORMATIVA DEL 
PGMO EN RELACIÓ AMB LES EDIFICACIONS EXISTENTS EN VOLUM DISCONFORME. EXP. 
360/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 26 de juny de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 

 
«Vist que la revisió del Pla general municipal d’ordenació de Torroella de Montgrí va ser 
aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 
2001 (i Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i 
publicada al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual de la normativa del PGMO en relació amb les 
edificacions existents en volum disconforme, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
i redactada pels Serveis Tècnics Municipals, de data març de 2014. 
 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 3 d’abril de 2014, va aprovar inicialment la modificació 
puntual de la normativa del PGMO en relació amb les edificacions existents en volum 
disconforme, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactada pels Serveis 
Tècnics Municipals, de data març de 2014. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 77, de 23 d’abril de 2014, al diari El Punt de 17 
d’abril de 2014, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació ni reclamació. 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa de Territori de 29 de maig de 2014. 
 
Vist que la proposta de modificació puntual de la normativa del PGMO en relació amb les 
edificacions existents en volum disconforme, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
i redactada pels Serveis Tècnics Municipals, de data març de 2014, es va retirar de l’ordre del 
dia del Ple de 5 de juny de 2014. 
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Vista la proposta de modificació puntual de la normativa del PGMO en relació amb les 
edificacions existents en volum disconforme, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
i redactada pels Serveis Tècnics Municipals, de data juny de 2014. 
 
Vist l’informe de Serveis Tècnics Municipals de data 19 de juny de 2014 que consta a 
l’expedient en relació amb la possibilitat d’introduir una esmena a la proposta inicial proposada 
per la regidora Sra. Cati Matas, la conclusió del qual es transcriu a continuació: 
 
“Tot i que a primer cop d’ull semblava lògica la proposta feta per la regidora Sra. Matas, un cop 
estudiat i analitzat el cas, i vista la regulació normativa que fa la Llei d’urbanisme i el PGMO de 
Torroella, es considera que la inclusió d’aquesta condició alteraria el concepte i la definició de 
volum disconforme previst a la Llei d’urbanisme.  
Per tant, d’acord amb els motius exposats en el present informe, considero que no procedeix la 
proposta d’inclusió de la condició que les edificacions estiguin emparades per la corresponent 
llicència en l’article 35.1, en relació amb el règim jurídic aplicable als edificis i instal·lacions en 
situació de volum o ús disconforme”.  
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 i 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i 
programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. No acceptar l’esmena proposada per la regidora Sra. Cati Matas i aprovar provisionalment la 
modificació puntual de la normativa del PGMO en relació amb les edificacions existents en 
volum disconforme, formulada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i redactada pels Serveis 
Tècnics Municipals, de data juny de 2014. 
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2n. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva». 
 
INTERVENCIONS:  
 
Sr. Francesc Ferrer: manifesta que va mantenir una conversa amb l’arquitecte i que li va 
manifestar que l’informe era molt feixuc d’explicar i redactar i es va dir que es convocaria els 
diferents grups polítics per explicar el tema. Jo reconec des de la meva ignorància que he llegit 
l’informe i no l’entenc, i per tant prefereixo no manifestar-me i m’abstindré, ja que ningú m’ha 
argumentat que això s’ha de tirar endavant.  
 
Sra. Cati Matas: en el Ple del 3 d’abril de 2014, en el qual es va presentar a aprovació inicial la 
modificació puntual de la NORMATIVA, nosaltres vàrem exposar la sol·licitud que s’inclogués en 
l’article 35.1 la condició “… edificacions existents emparades per la corresponent llicència 
municipal“ i ja vàrem fonamentar aquesta demanda. 
 
L’informe tècnic redactat per l’arquitecte Sr. Blázquez que fonamenta la desestimació d’aquesta 
demanda conclou que “tot i que a primer cop d’ull semblava lògica la proposta, un cop estudiat 
i analitzat el cas, i vista la regulació normativa que fa la Llei d’urbanisme i el PGMO de 
Torroella, es considera que la inclusió d’aquesta condició alteraria el concepte i definició de 
volum disconforme previst a la Llei d’urbanisme. 
Per tant, …considero que no procedeix la proposta d’inclusió de la condició que les 
edificacions estiguin emparades per la corresponent llicència en l’article 35.1, en 
relació amb el règim jurídic aplicable als edificis i instal·lacions en situació de volum o 
ús disconforme“. 
 
Permeti’ns, Sr. alcalde, que també nosaltres, fent ús de la nostra responsabilitat, puguem 
manifestar la nostra opinió respecte l’INFORME tècnic de referència. 
 
Primer.- En l’apartat 2. El planejament vigent i marc legal, el tècnic hi transcriu literalment 
els conceptes d’edificis i usos en situació de FORA D’ORDENACIÓ i en situació de VOLUM I ÚS 
DISCONFORME que determina l’article 108 del DL 1/2005 del TRLLU i els articles 32 i 34 del 
PGMO i s’observa com els darrers s’adeqüen al primer. 
No obstant, en l’apartat 3. Consideracions, insisteix de nou, llargament, en la transcripció de 
la normativa reguladora. 
 
Amb tot el respecte professional i personal al tècnic redactor, considerem que tota aquesta part 
de l’informe és redundant i no aclareix el fons de la qüestió que ens ocupa.  
 
Segon.- Valorem tot seguit conceptes que no s’expliciten en la normativa vigent: 
 
1. Construccions o usos il·legals 
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“la situació de fora d’ordenació també es predica (1) de les construccions i instal·lacions que no 
s’ajustin al planejament i a les quals no es puguin aplicar les mesures de restauració de la 
legalitat urbanística, així com (2) de les edificacions implantades il·legalment en SNU (sòl no 
urbanitzable). 
El redactor interpreta que “Aquesta desordenació urbanística se sotmet a un règim restrictiu en 
el qual s’han equiparat les situacions (ordinàries) de fora d’ordenació amb les que són 
conseqüència d’una infracció urbanística prescrita en què no és possible la reacció 
administrativa de restabliment de la legalitat urbanística…” (pàg. 4 de 6, tercer paràgraf). 
 
(…) 
2. Construccions o usos legals 
Així doncs, queda clar que (1) aquelles edificacions que han nascut il·legals, encara que no 
puguin ser enderrocades per haver transcorregut el termini de prescripció de l’acció de 
restauració, no poden legalitzar-se amb el transcurs del temps, sinó que queden en una 
situació irregular consolidada, i que (2) se’ls aplica els mateixos límits del règim jurídic del fora 
d’ordenació… (regulat a l’art. 33 del PGMO) (pàg. 5 de 6 - paràgraf segon i següents). 
 
Per altra banda…. cal preveure … situacions en què les construccions, instal·lacions i usos 
varen ser executats i inscrits en el Registre de la Propietat amb les corresponents autoritzacions 
o llicències (Disposició Transitòria 1a del PGMO) pel que passen a situació de volum 
disconforme, i com a conseqüència en la concessió de llicències d’obres i autoritzacions se’ls 
aplicaria aquest règim jurídic“. 
 
Considerem que es plantegen dues situacions: 
 
a) Aquella en què l’edificació o l’ús és il·legal i resta sotmès al règim de fora d’ordenació. 
b) Aquella en què l’edificació o l’activitat s’ha executat emparada en una llicència i s’han 
respectat les condicions de la llicència, però que les condicions urbanístiques del nou 
planejament les situa en volum disconforme i els és d’aplicació aquest règim jurídic. 
 
Entenem i compartim aquests criteris, però no es planteja, en canvi, una variable de la situació 
b), aquella en què l’edificació o ús està emparada en llicència municipal, però s’ha executat 
sense ajustar-se a les condicions de la llicència atorgada. Entenem que aquesta situació no pot 
ser equiparable a la del ciutadà que ha respectat les normes establertes. 
 
Contingut de l’informe referit a les edificacions del nucli antic, veïnats o disperses en el 
territori  (pàg. 6 de 6 – segon paràgraf) 
“Aquestes edificacions esmentades difícilment podríem trobar-les emparades per la 
corresponent llicència“.  
Entenem i compartim aquest criteri d’eximir-les de llicència municipal però només hauria de ser 
aplicable a les edificacions i usos preexistents al primer Pla general del municipi de Torroella de 
Montgrí. 
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Conclusió 
 
Primera.- Entenem que tot el contingut de l’INFORME tècnic està vinculat a les construccions i 
els usos preexistents a l’aprovació de la Revisió del PGMO el 2002 i que els volums construïts i 
usos implantats disconformes amb la normativa urbanística posteriors al PGMO del 2002 vigent 
i que no es trobin en situació de prescripció de l’acció de reposició de la legalitat urbanística 
han de ser objecte d’incoació del prescriptiu expedient de disciplina urbanística i tramitació del 
corresponent procediment en el marc regulador de la Llei d’urbanisme, expedients de disciplina 
urbanística que s’han de tramitar d’ofici no només quan la infracció urbanística és objecte de 
denúncia ciutadana. 
 
Segona.- La lectura atenta de l’INFORME tècnic ens ha mostrat llacunes en la normativa 
urbanística referida al tema que estem tractant i que presumptament no es resolen amb les 
modificacions proposades. 
 
Tercera.- Valorem que l’INFORME tècnic que fonamenta el fet de desestimar la 
proposta/al·legació d’UPM no és prou aclaridor en relació amb la Modificació puntual que es 
proposa. 
  
Així, el nostre vot no pot ser favorable. 
 
Sr. Josep Maria Rufí: compartim les consideracions fetes pels companys i ens abstindrem en 
aquest punt.  
 
Sr. Gregori Sarquella: bona nit a tothom. 

Bé, una vegada més podem comprovar com aquest Ajuntament fa i desfà sense escoltar la 

gent. 

No sé si recorda Sr. alcalde, que al Ple passat, tal i com consta en acta, vaig exposar-los-hi que 

es tractava d’un tema d’importància. A tal efecte, vaig tornar a recomanar que es comptés amb 

l’opinió dels grups municipals per tal d’abordar aquest tema. 

Abans de motivar la nostra opinió, volem recordar què és un volum disconforme. 

Doncs la condició de volum disconforme s’imposa a totes aquelles edificacions ja realitzades 

que amb la normativa actual no serien permeses. 

Posarem un exemple: si l’Ajuntament fa 2 anys permetia que en una determinada zona es 

poguessin construir edificacions de 3 plantes i ara fa una modificació de la normativa per limitar 

a un màxim de 2 plantes, perquè considera que es tapa el paisatge a les cases del seu voltant,  
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doncs les edificacions de tres plantes que s’hagin realitzat durant aquests 2 anys es 

consideraran un “volum disconforme”.    

El més important és comprendre que si la normativa urbanística vigent no preveu unes 

actuacions en uns determinats edificis (com ara l'ampliació, etc.) és perquè considera que no és 

bo per a l’interès general del municipi (i de fet, ho ha hagut de justificar a l’hora de fer la nova 

normativa). 

El gran problema és delimitar quins tipus d’actuacions es permeten en aquest tipus 

d’edificacions amb volum disconforme. 

La Llei d’urbanisme, en el seu article 102.4, estableix un marc de possibilitats ampli: amb la 

possible pseudo-assimilació entre un volum disconforme i una edificació en règim general. 

Tanmateix, fa una remissió perquè sigui el Pla general del municipi en particular que reguli les 

possibles actuacions, és a dir, que permeti la introducció de límits. 

El que avui ens porta a aquesta modificació puntual és que l’article 35 del Pla general de 

Torroella estableix una disposició sobre les possibles actuacions en un volum disconforme que 

genera confusió i podria donar lloc a interpretacions contraposades, per tant, generant 

inseguretat jurídica. 

En tal cas, l’equip de govern opta per modificar el redactat de l’article 35 per disposar de forma 

clara que pretén permetre la concessió de tot tipus d’actuacions urbanístiques com si es tractés 

d’un edifici en règim general, és a dir, “permetre-ho tot”. 

En aquest sentit, des de COET no som partidaris de menystenir la figura dels “volums 

disconformes” mitjançant l’assimilació a una edificació de règim general. Per tant, entenem que 

s’han d’acotar les possibilitats. Però, que quedi clar, que això ho hauríem de decidir entre tots. 

Per tant, demanem a l’equip de govern que faci un pas enrere i reuneixi tots els grups 

municipals per tal de cercar un punt de consens sobre quin ha de ser el règim d’actuació en 

aquest tipus d’edificacions. En cas contrari el nostre vot serà negatiu. 

Sr. Francesc Puig: m’ha plantejat un debat tècnic, cal dir que jo confio en els tècnics i que aquí 
no som tècnics cap dels regidors. És un tema molt complex i la veritat és que em sap greu que 
això no s’aprovi perquè afectarà molta gent.  
 
VOTACIÓ: la proposta queda NO aprovada amb el següent resultat de la votació: 
A favor: CIU, L’EST i PP. 
En contra: COET. 
Abstenció: ERC, UPM i Sr. Francesc Ferrer. 
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3. RESOLDRE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES CONTRA L’APROVACIÓ INICIAL DE LA 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGMO A L’ILLA DEL PALAU LO MIRADOR, INICIAR DE NOU UN 
EXPEDIENT QUE S’AJUSTI ALS EXTREMS DELS INFORMES TÈCNICS I REQUERIR AL 
REDACTOR PERQUÈ INTRODUEIXI ELS CANVIS SUBSTANCIALS. EXP. 551/11 
(SECRETARIA). 

 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 26 de juny de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“En data 26 de juliol de 2010 va entrar a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
l’avantprojecte per l’ampliació de l’hotel del Palau Lo Mirador, redactat pels arquitectes 
Carles Ferrater, Lucía Ferrater i Pere Miranda. En la proposta presentada es proposava la 
construcció d’un nou volum de planta baixa i planta pis, de forma allargada i adossat a la 
tanca nord de la finca, en el límit amb el carrer del Portalet. En aquest volum, de 1.200 m² 
de superfície total (600 m² per planta), s’hi preveu la ubicació de 16 habitacions (8 per 
planta).  
 
En data el 13 d’octubre de 2010, l’arquitecte municipal va informar favorablement sobre la 
proposta arquitectònica proposada, si bé, atès que la proposta presentada sobrepassava els 
llindars fixats per la normativa vigent, calia procedir a la tramitació d’una modificació del Pla 
general municipal d’ordenació i sol·licitar l’informe previ de la Comissió de Patrimoni de 
Girona, per tal que valoressin la conveniència de l’actuació que es recull en l’avantprojecte, 
de forma prèvia a la redacció dels document definitius.    
  
En data 3 de desembre de 2010, la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona va 
emetre informe favorable, no vinculant, sobre l’avantprojecte de l’ampliació de l’hotel del 
Palau Lo mirador, en el qual es considerava que tant la ubicació com el formalisme de la 
proposta, de notable qualitat arquitectònica, s’ajustaven a l’entorn, tot i que apuntava que 
l’alçada era excessiva.   
 
En data 12 de maig de 2011, l’arquitecte Pere Miranda Marqués va presentar el Projecte de 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ MUNICIPAL A L’ILLA DEL PALAU 
LO MIRADOR per a la seva tramitació. El projecte de modificació del Pla general reconeix els 
edificis existents amb les característiques actuals, i preveu una nova ordenació de zones 
edificables en el jardí de l’illa ocupada pel Palau Lo Mirador per a l’ampliació de l’hotel, amb 
un nou volum de planta baixa i planta pis, de forma allargada i adossat a la tanca nord de la 
finca en el límit amb el carrer del Portalet, així com la ubicació d’una carpa desmuntable, 
que no es preveia a l’avantprojecte.  
 
D’acord amb les dades que consten al document, les superfícies de sostre de la modificació 
a tenir en compte serien les següents: 
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- la superfície construïda de les edificacions existents és de 2.212,95 m²,  
- la superfície total de l’ampliació de l’hotel es de 1.200 m² (600 m² per planta), on s’hi 

preveuen 16 habitacions (8 per planta), 
- la superfície total de l’ampliació per una carpa desmuntable amb una superfície de 300 

m².  
 
Per tant, el sostre total edificable de l’ampliació és de 1.500 m², i el sostre total previst a 
l’illa és de 3.712,95 m². 
 
El Ple de l’Ajuntament de sessió ordinària del 4 d’agost de 2011, va aprovar inicialment la 
Modificació puntual del PGOU a l’illa del Palau Lo Mirador, i va sotmetre l’expedient a 
informació pública pel termini d’un mes, BOP núm. 160, del 23/08/2011. 
 
D’acord amb l’informe dels SSTTMM de data el 9 de juny de 2011, prèviament a l’aprovació 
provisional de la modificació, caldrà incorporar al document les modificacions que resultin 
dels informes de les administracions i del tràmit d’informació al públic i les condicions i 
aspectes del punt 4art de l’informe: 
 
“-. Incorporar, d’acord amb l’article 99 de la llei d’urbanisme: 

-.La identitat de totes les persones propietàries o titulars de drets reals sobre les finques 
afectades (documentació segons Article 100.1.a) 

-.Agenda o programa d’actuació del Pla    
-.Avaluació econòmica de la rendibilitat de l’operació 

-. Completar la normativa amb: 
 -. Definició i identificació en els plànols de la clau “AH-Lo Mirador” 

-. Identificació de les subzones amb indicació de paràmetres d’edificació i usos 
 -. Supressió de la referència al polígon en les normes i plànol núm. 2. 
-. Ordenar el contingut gràfic amb: 

 -.Plànols d’informació  Plànol topogràfic 
Plànol de planejament vigent    

     Plànol de l’estat actual dels edificis 
 -. Plànols d’ordenació  Plànol de planejament proposat  

(delimitació de subzones i paràmetres) 
     Plànol de volumetria (seccions i alçats)” 
 
Per altra banda, en relació amb l’àmbit dels terrenys de la present modificació puntual del 
PGMO, cal tenir en compte que a l’Àrea d’Urbanisme existeixen els següents expedients 
d’obres i activitats oberts: 
 

- Expedient d’activitat 638/97, refós amb l’expedient 271/1999, d’obertura per a l’activitat 
d’hotel i saló de banquets i reunions al Palau Lo Mirador. 

- Expedient 637/08 de l’activitat de discoteca, refós amb l’expedient 810/10, de canvi 
substancial de l’activitat per a la reproducció de música mecànica en la carpa del Palau 
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Lo Mirador. 
- Expedient de comunicació prèvia per reparar els desperfectes causats per la caiguda de 

neu a la carpa, amb el número 20/2010. 
- Expedient de protecció de la legalitat urbanística número 1119/2010, com a 

conseqüència de la realització d’obres de construcció d’una nova carpa sense llicència, 
arxivat per caducitat. 

- Expedient de protecció de la legalitat urbanística número 418/12, resolt amb l’ordre 
d’enderroc de la carpa existent al Palau Lo Mirador.  

 
1. Informes i al·legacions rebuts a l’expedient de la Modificació 

En el període d’exposició al públic s’han rebut els següents escrits d’informes i 
d’al·legacions: 
1) Escrit número 1, amb RE 6519 de 7 de setembre de 2011, emès per la Secció de 

Turisme a Girona del Departament d’Empresa i Ocupació, en data 31 d’agost de 
2011. 

2) Escrit número 2, amb RE 6566 de 9 de setembre de 2011, al·legació presentada pel 
Sr. José Fortea Fabra. 

3) Escrit número 3, amb RE 7433 de 17 d’octubre de 2011, informe emès per la 
Direcció General de Comerç del Departament d’Empresa i Ocupació, en data 
11 d’octubre de 2011. 

4) Escrit número 4, amb RE 7773 de 28 d’octubre de 2011, informe emès per 
l’Agència Catalana de l’Aigua, de data 20 d’octubre de 2011. 

5) Escrit número 5, amb RE 4852 de 03 de juliol de 2012, de l’Acord de la CTPC de 
data 8 de juny de 2012, on es dona trasllat de l’informe Direcció General del 
Patrimoni Cultural del Departament de Cultura. 

6) Escrit número 6, de data 10 de gener de 2013, emes per l’Àrea de Patrimoni 
Cultural de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. 

7) Escrit número 7, amb RE 991 de 25 de gener de 2013, d’un nou Acord de la CTPC 
de data de 11 de gener de 2013, on es dona trasllat de l’informe Direcció General 
del Patrimoni Cultural del Departament de Cultura, en relació a la nova 
documentació de la modificació presentada com Annex A i Annex B. 

8) Escrit número 8, amb RE 2694 de 22 de març de 2013, presentat pels arquitectes 
Carles Ferrater i Lucia Ferrater en representació d’OFFICE OF ARCHITECTURE IN 
BARCELONA, i l’arquitecte Pere Miranda. 

  
En data 22 de maig de 2014 s’ha emès informe de l’arquitecte municipal en resposta a les 
al·legacions presentades, quina proposta de resolució es transcriu a continuació: 
 

Proposta de resolució 
En relació amb les al·legacions i informes rebuts, i en base a les consideracions 
tècniques que s’exposen el present informe, és fa la següent PROPOSTA: 
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- Escrit número 2. Al•legació del Sr. José Fortea Fabra, amb registre d’entrada 
número 6566 de data 09.09.11. 
 

a) Es proposa ESTIMAR en part l’al·legació presentada en el sentit que caldrà 
suprimir de la proposta de modificació del PGMO la carpa proposada en el costat 
sud de l’edificació principal de 300m² aproximadament i preveure una normativa 
específica per a totes les finques així qualificades. 

b) DESESTIMAR la resta de punts de l’al·legació pels motius exposats al punt 3.5 del 
present informe. 

 
- Escrit número 8. Instància dels arquitectes Carles Ferrater i Lucia Ferrater en 

representació d’OFFICE OF ARCHITECTURE IN BARCELONA, i l’arquitecte Pere 
Miranda, presentada en data 22 de març de 2013. 
Es proposa DESESTIMAR la sol·licitud proposada pels motius exposats al punt 3.5 del 
present informe.  
 

- Pel que fa als informes de les administracions sectorials que figuren a 
l’expedient, caldrà fer les correccions i/o adaptacions que en aquests es relacionen en 
el document aprovat inicialment. 

 
Modificacions a introduir en el document aprovat inicialment 
D’acord amb tot l’abans exposat, es proposa que el document de la MODIFICACIÓ 
PUNTUAL DEL PLA GENERAL MUNICIPAL D’ORDENACIÓ DE TORROELLA DE MONTGRÍ A 
L’ÀMBIT DE L’ILLA DEL PALAU LO MIRADOR, es redacti tenint en compte els següents 
criteris generals: 
 

1) Caldrà fer un estudi dels diferents casos de finques així qualificades del nucli de 
Torroella i de l’Estartit, per tal que, si s’escau, es disposi d’una normativa 
específica per a tots ells.  

2) Caldrà que en el document de la modificació es justifiqui adequadament que es 
respectaran els criteris i determinacions d’aquesta qualificació del PGMO, tenint en 
compte aquells elements de les edificacions i del jardí que cal protegir. 

3) Caldrà que la nova proposta normativa per la zona de Edificis i Jardins protegits, 
tingui en compte dels criteris i objectius de la memòria de la revisió del PGMO 
vigent. 

 
Per altra banda, respecte els informes de les administracions sectorials, si s’escau, 
caldrà tenir en compte el següent: 
   

4) En el cas d’edificacions destinades a ús hoteler, es recollirà en la normativa de la 
modificació que en l’execució del projecte es tindran en compte les prescripcions 
per la categoria actual de quatre estrelles, previstes al Decret 183/2010, de 23 de 
novembre, d’establiments d’allotjament turístic. 
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5) Pel que fa a l’illa del Palau Lo Mirador, caldrà suprimir la proposta de l’edificació-
carpa de 300 m² aproximadament. 

6) Caldrà recollir les prescripcions de l’informe emès per la Direcció General de 
Comerç del Departament d’Empresa i Ocupació tot adaptant-les en relació a la TUC 
aprovada per resolució del director general d'Ordenació del Territori i Urbanisme en 
data 21 de febrer de 2013, DOGC núm. 6338 - 19.3.2013. 

7) En la normativa caldrà incloure o tenir en compte, els criteris i els aspectes 
normatius aplicables segons els graus de protecció de la normativa de protecció del 
paisatge urbà. 

8) Caldrà recollir les consideracions del nou acord de la CTPC de data de 11 de gener 
de 2013, on es dona trasllat de l’informe Direcció General del Patrimoni Cultural 
del Departament de Cultura, respecte l’edifici del Palau i del jardí. En aquest sentit, 
tot i que la valoració de la DGP es fa es favorable en relació a les modificacions 
introduïdes respecte al nou edifici lineal projectat, aquesta restarà condicionada a 
que la taca d’ocupació de les edificacions sigui validada pels estudis arqueològics 
realitzats i, amb les recomanacions arquitectòniques. 

9) Caldrà incloure en la normativa respecte a la illa del Palau Lo Mirador que, previ a 
l’execució de qualsevol projecte d’edificació en el sòl destinat a jardí, s’haurà de 
realitzar un estudi arqueològic que tindrà per objecte detectar l’existència de restes 
arqueològiques al subsòl, avaluar la seva entitat i la viabilitat, tant de les taques 
d’ocupació previstes en la modificació puntual, com del futur projecte d’edificació. 

 
Per últim, tenint en compte l’abast de les modificacions a introduir en el 
document, es considera que, un cop corregit i modificat d’acord amb tot 
l’abans exposat, caldria procedir de nou a la seva tramitació amb 
l’aprovació inicial pel Ple de l’ajuntament, exposició al públic i sol·licitud 
dels informes corresponents.   

 
En data 28 de maig de 2014 es va emetre informe jurídic, la conclusió del qual es transcriu a 
continuació: 
 
“1r.- Procedeix estimar parcialment les al·legacions presentades pel Sr.  José Fortea Fabra en el 
mateix sentit i pels mateixos motius recollits en l’informe de l’arquitecte municipal, els quals es 
transcriuen a continuació: 
 

- Suprimir de la proposta de modificació del PGMO la carpa de 300 m² 
aproximadament. 

- Atès que la normativa aplicable en aquests casos té un caràcter genèric per a totes 
aquelles finques així qualificades, caldrà fer un estudi dels diferents casos de 
finques així qualificades del nucli de Torroella i de l’Estartit, per tal que, si s’escau, 
es disposi d’una normativa específica per a tots ells. En aquest sentit, en tant que 
es troba dins de la zona d’Edificis i Jardins protegits, caldrà que en el document de 
la modificació es justifiqui adequadament que es respectaran els criteris i 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 8/2014, de 2 de juliol  

 

 

280 

 

determinacions d’aquesta qualificació del PGMO, tenint en compte aquells elements 
de les edificacions i del jardí que cal protegir. 

- Tot i que en el document de la modificació es justifica la concurrència dels 
interessos públics i privats que la motiven per aquest cas concret, la nova proposta 
normativa per la zona de Edificis i Jardins protegits, caldrà que tingui en compte dels 
criteris i objectius de la memòria de la revisió del PGMO vigent. 

 
Tal i com també s’indica a l’informe tècnic assenyalat de data 19 de maig de 2014, 
l’acceptació parcial de les al·legacions fa que ens trobem en el supòsit recollit a l’art. 112.1 del 
RLU per la qual cosa, en tant que canvis substancials, cal procedir a obrir nou termini 
d’informació pública i audiència als interessats, prèvia aprovació del nou document a on 
s’incorporin aquests canvis.  
 
2n.- Pel que fa a la resta d’al·legacions presentades, procedeix introduir les modificacions i 
esmenes tal qual es descriuen en l’informe de l’arquitecte municipal de data 19 de maig de 
2014. 
 
3r.- El contingut i la tramitació de la modificació puntual del Pla General d’Ordenació de 
Torroella de Montgrí han de ser els que figuren en els fonaments de dret d’aquest informe”. 
 
A la vista dels informes assenyalats que consten a l’expedient. 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i 
programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
PRIMER.- ESTIMAR en part l’al·legació presentada pel Sr. José Fortea Fabra, amb RE 6566 de 
data 09.09.11, en el sentit que caldrà suprimir de la proposta de modificació del PGMO la 
carpa proposada en el costat sud de l’edificació principal de 300 m² aproximadament i preveure 
una normativa específica per a totes les finques així qualificades i DESESTIMAR la resta de 
punts de l’al·legació presentada pel mateix Sr. Fortea pels motius exposats al punt 3.5 de 
l’informe de l’arquitecte municipal.  

 
SEGON.- DESESTIMAR la sol·licitud proposada pels arquitectes Carles Ferrater i Lucia Ferrater, 
en representació d’OFFICE OF ARCHITECTURE IN BARCELONA, i l’arquitecte Pere Miranda, 
presentada en data 22 de març de 2013, pels motius exposats al punt 3.5 de l’informe de 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 8/2014, de 2 de juliol  

 

 

281 

 

l’arquitecte municipal.  
 

TERCER.- Pel que fa als informes de les administracions sectorials que figuren a 
l’expedient, caldrà fer les correccions i/o adaptacions que en aquests es relacionen en el 
document aprovat inicialment. 

 
QUART.- REQUERIR al promotor de la modificació puntual del Pla general municipal 
d’ordenació de Torroella de Montgrí a l’àmbit de l’illa del Palau Lo Mirador, que procedeixi a 
modificar el mateix i es redacti tenint en compte els següents criteris generals: 
 

• Caldrà fer un estudi dels diferents casos de finques així qualificades del nucli de Torroella 
i de l’Estartit, per tal que, si s’escau, es disposi d’una normativa específica per a tots 
ells.  

• Caldrà que en el document de la modificació es justifiqui adequadament que es 
respectaran els criteris i determinacions d’aquesta qualificació del PGMO, tenint en 
compte aquells elements de les edificacions i del jardí que cal protegir. 

• Caldrà que la nova proposta normativa per la zona de Edificis i Jardins protegits, tingui en 
compte dels criteris i objectius de la memòria de la revisió del PGMO vigent. 
 

Per altra banda, respecte els informes de les administracions sectorials, si s’escau, caldrà tenir 
en compte el següent:   
 

• En el cas d’edificacions destinades a ús hoteler, es recollirà en la normativa de la 
modificació que en l’execució del projecte es tindran en compte les prescripcions per la 
categoria actual de quatre estrelles, previstes al Decret 183/2010, de 23 de novembre, 
d’establiments d’allotjament turístic. 

• Pel que fa a la illa del Palau Lo Mirador, caldrà suprimir la proposta de l’edificació-carpa 
de 300 m² aproximadament. 

• Caldrà recollir les prescripcions de l’informe emès per la Direcció General de Comerç del 
Departament d’Empresa i Ocupació, tot adaptant-les en relació amb la TUC aprovada per 
resolució del director general d'Ordenació del Territori i Urbanisme en data 21 de febrer 
de 2013, DOGC núm. 6338 - 19.3.2013. 

• En la normativa caldrà incloure o tenir en compte els criteris i els aspectes normatius 
aplicables segons els graus de protecció de la normativa de protecció del paisatge urbà. 

• Caldrà recollir les consideracions del nou acord de la CTPC de data de 11 de gener de 
2013, on es dóna trasllat de l’informe de la Direcció General del Patrimoni Cultural del 
Departament de Cultura, respecte l’edifici del Palau i del jardí. En aquest sentit, tot i que 
la valoració de la DGPC és favorable en relació amb les modificacions introduïdes 
respecte al nou edifici lineal projectat, aquesta restarà condicionada a que la taca 
d’ocupació de les edificacions sigui validada pels estudis arqueològics realitzats i, amb 
les recomanacions arquitectòniques. 

• Caldrà incloure en la normativa respecte a l’illa del Palau Lo Mirador que, previ a 
l’execució de qualsevol projecte d’edificació en el sòl destinat a jardí, s’haurà de realitzar 
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un estudi arqueològic que tindrà per objecte detectar l’existència de restes 
arqueològiques al subsòl, avaluar la seva entitat i la viabilitat, tant de les taques 
d’ocupació previstes en la modificació puntual, com del futur projecte d’edificació. 

 
CINQUÈ.- Per últim, tenint en compte l’abast de les modificacions a introduir en el document, 
es considera que, un cop corregit i modificat d’acord amb tot l’abans exposat, es procedirà de 
nou a la seva tramitació amb l’aprovació inicial pel Ple de l’Ajuntament, exposició al públic i 
sol·licitud dels informes corresponents.   
 
INTERVENCIONS:  
 
Sr. Francesc Ferrer: crec correcte i encertat acceptar les al·legacions. També cal dir que el futur 
projecte haurà de ser respectuós amb les mateixes. 
 
Sra. Cati Matas: en l’aprovació inicial del projecte ubicat al jardí del Palau Lo Mirador, el grup 
d’UPM ja va manifestar el seu suport favorable perquè, tot i que aquest projecte respon a uns 
interessos privats, també genera un interès públic sense repercussió negativa en l’espai de 
titularitat pública, i amb l’opció que els beneficis resultants de la cessió  obligatòria  vinculada a 
la modificació puntual del PGMO repercuteixin en la zona veïnal al passeig de l’Església. 
 
Estem d’acord en els criteris amb què es plantegen les resolucions a les al·legacions 
presentades i també en que l’abast de les modificacions a introduir en el document inicial tenen 
caràcter substancial i per tant cal iniciar de nou la tramitació de la proposta; per tant el nostre 
vot serà favorable. 
 
No obstant, volen exposar alguns fets que ens plantegen incògnites i que podrien condicionar el 
nostre vot en futures fases del procediment si no compartíssim l’evolució d’aquestes incògnites 
actuals. 
 
1. La carpa  

- La carpa actual instal·lada al jardí s’ha d’enderrocar (Exp. 418/12 de protecció de la 
legalitat   urbanística). 

- L’avantprojecte de modificació no plantejava la construcció de cap carpa. 
- L’actual projecte sí que proposa la construcció d’una carpa de 300 m2. 

 
És en aquest element, la carpa, on es concentren bona part de les dificultats a resoldre i en les 
al·legacions presentades pel propis redactors del projecte s’hi focalitza tota l’atenció. 
 
Al respecte, l’informe tècnic conclou: “Cal suprimir de la proposta de modificació del PGMO 
l’edificació anomenada “carpa” proposada al costat…“ i fonamenta urbanísticament aquesta 
conclusió, però tot seguit diu: “Tot i això, en el jardí lliure d’edificació, es pot admetre de forma 
puntual i temporal, …, per una activitat puntual i concreta en el temps, sempre i quan estigui 
lligada a l’activitat principal, …” (activitat hotelera). 
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Considerem que s’ha de ser molt curós i assenyat en l’estudi referit a la instal·lació d’una carpa. 
 
2. Soterrani  
També hem llegit el concepte “planta soterrani” referit a l’edificació paral·lela al c. del Portalet. 
Ni en l’avantprojecte (juliol de 2010) ni en el projecte inicial (maig de 2011) s’hi plantejava cap 
soterrani. 
 
Tenint en compte l’alta sensibilitat que afecta aquest projecte, requerim del regidor d’Urbanisme 
i de l’alcalde que es comprometin a la presentació de tot el projecte als grups de l’oposició en 
una sessió informativa prèvia a la convocatòria de les comissions informatives vinculades al Ple 
de l’aprovació inicial. 
 
El vot d’UPM és FAVORABLE a la proposta. 
 
Sr. Josep Maria Rufí: dir que votarem a favor. Entenem que d’acord amb el punt 5 de la 
proposta, l’expedient s’ha de tramitar de nou en tant que es tracta d’una modificació 
substancial. Voldria recordar que aquest punt ja va passar per ple de 4 d’agost de 2011 i 
nosaltres vam quedar sorpresos que un tema d’aquest calat vostès el portessin a ple en 
aquelles dates, just després de celebrades les eleccions, el que ja feia preveure un futur incert 
d’aquest expedient. Hem de tenir en compte que estem parlant d’un edifici històric, un jardí 
protegit que marca l’inici de l’historia del municipi i per tant aquest tipus de projecte no 
avançaran mai si no tenen un consens absolut. Podem estar d’acord en que el poble necessita 
establiments d’aquest tipus, però cal fer un treball profund en aquest tipus de projectes i les 
coses s’han de fer ben fetes, i l’inici de l’avantprojecte estava ben fet, però no calia una 
tramitació tan precipitada. Els temes d’urbanisme s’han de fer ben fets i més si afecta a 
patrimoni històric municipal. 
 
Sr. alcalde: si vol, Sr. Rufí, ens remetem a l’agost de 2011, en què manifesta que vam ser 
inconscients i no vam tenir cura del patrimoni cultural de la vila, però si ho vam portar a Ple és 
perquè no hi havia cap mena d’indici que digués el contrari, per tant s’hi va portar i ningú ens 
pot dir que una vegada resoltes les al·legacions ara es pugui tornar a aprovar inicialment. No hi 
ha d’haver problema en aquest sentit, i es va portar a Ple quan es va considerar oportú amb 
l’expedient format. Resoldrem les al·legacions que hi puguin haver, i a partir d’aquí amb la tasca 
que faran els arquitectes, que serà molt bona, no hem de tenir problema per posar punt i seguit 
al procés per buscar la sostenibilitat del negoci. 
 
VOTACIÓ:  la proposta queda aprovada per majoria absoluta, amb el següent resultat: 
 
A favor: CIU, L’EST, PP, ERC, UPM i Sr. Francesc Ferrer. 
En contra: - 
Abstenció: COET 
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4. APROVAR LA PROPOSTA DE LES FESTES LOCALS DEL MUNICIPI PER A L’ANY 2015. 
EXP. K103.1–1/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. Alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 26 de juny de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist l'escrit tramès pels Serveis Territorials a Girona del Departament d’Empresa i Ocupació de 
la Generalitat de Catalunya, segons el qual l'Ajuntament de Torroella de Montgrí ha de proposar, 
abans del 30 de setembre de 2014, les festes locals del municipi per a l'any 2015. 
 
Atès que l’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que, de les 14 festes laborals, dues 
tindran caràcter local. 
 
Atès que el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran fixades 
per Ordre del Conseller d’Empresa i Ocupació, a proposta dels municipis respectius. 
 
Atès el que disposa l’Ordre EMO/133/2014, de 14 d’abril, per la qual s’estableix el calendari 
oficial de festes laborals per a l’any 2015. 
 
Atès que l’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat per Ple, tal com estableix l’article 46 del 
Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre regulació de la jornada de feina, jornades 
especials i descansos.  
 
Vist l’informe del tècnic de Cultura, Joventut i Festes, de data 20 de juny de 2014, sobre la 
proposta de festes locals de Torroella de Montgrí per a l’any 2015. 
 
Vist l’acord de la Junta de Consell Municipal de l’Estartit, de data 29 de maig de 2014, sobre la 
proposta de festes locals de l’Estartit per a l’any 2015. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Proposar al conseller del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya 
les següents festes locals del municipi per a l'any 2015: 
 

- Torroella de Montgrí: 25 de maig (Pasqua Granada) i 25 d’agost (Sant Genís). 
- L’Estartit: 27 de juliol (Santa Anna) i 14 de desembre (Santa Llúcia). 

 
2n. Comunicar aquest acord als Serveis Territorials a Girona del Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS: sense intervencions. 
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VOTACIÓ: aprovat per UNANIMITAT. 
 
 
5. DONAR COMPTE DE LA INTERLOCUTÒRIA DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 
NÚM. 2 DE GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 2) EN EL MARC DEL RECURS NÚM. 
290/2013, INTERPOSAT PER LA DELEGACIÓ DEL GOVERN A CATALUNYA CONTRA 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 929/13 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Interlocutòria núm. 92/2014, dictada pel Jutjat Contenciós 
Administratiu 2 de Girona (UPSD Cont. Administratiu 2), en el marc del recurs núm. 290/2013, 
interposat per la Delegació del Govern a Catalunya contra l’acta del Ple de l’Ajuntament de 
Torroella de Montgrí del dia 2 de maig de 2013, relativa a una moció sobre l’exercici de la 
sobirania fiscal. 
 
La Interlocutòria estima l’al·legació prèvia plantejada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí,  
declara la inadmissió del recurs, d’acord amb allò previst a l’article 69.e de la Llei jurisdiccional, 
i imposa a la part demandant les costes del procediment. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
6. DONAR COMPTE DEL DECRET DEL JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE 
GIRONA (UPSD CONT. ADMINISTRATIU 2) EN EL MARC DEL RECURS NÚM. 385/2011, 
INTERPOSAT PER CÀMPING RIFORT SA CONTRA L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ. EXP. 856/11 (SECRETARIA) 

 
El secretari dóna compte del Decret núm. 11/2014, dictat pel Jutjat Contenciós Administratiu 2 
de Girona (UPSD Cont. Administratiu 2), en el marc del recurs núm. 385/2011, interposat per 
Camping Rifort SA contra el Decret d’Alcaldia núm. 1754/2010, de 7 de juny, que denega 
l’autorització d’ús provisional del sòl per a càmping, i contra el Decret d’Alcaldia núm. 
2248/2011, del dia 26 de juliol, que desestima el recurs de reposició interposat contra la 
denegació de l’autorització d’ús provisional esmentada. 
 
El Decret disposa tenir per desistida la part recurrent Camping Rifort SA i declara l’acabament 
del procediment. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
7. DONAR COMPTE DE RESOLUCIONS DICTADES EN MATÈRIA DE PERSONAL. EXP. 
158/14 (SECRETARIA) 
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D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte a la Comissió de la següent contractació de personal 
per raó de màxima urgència: 
 

- Sra. Míriam Gascó García, com a auxiliar de Turisme, amb caràcter laboral temporal 
eventual, des del 16 de juny de 2014 al 15 de setembre de 2014. 
 

El Ple es dóna per assabentat de la contractació esmentada. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
8. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1292 AL NÚM. 1522, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE MAIG DE 2014 I EL 15 DE JUNY DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 1292 al núm. 1522, corresponents al període comprès entre el 16 de maig de 2014 i 
el 15 de juny de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
INTERVENCIONS: no n’hi ha.  
 
 
9. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Francesc Ferrer: la primera pregunta és en quin punt es troba la licitació de l’escola bressol 
de l’Estartit.  
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Per altra banda, l’obra de l’estació de bus de Torroella, tenint en compte que som un municipi 
amb parc natural, caldria tenir una zona de menys impacte visual les parets de formigó de la 
parada. Per últim voldria preguntar si hi ha hagut amnistia en aturar llicències d’obres, ja que a 
partir del 15 de juny s’han d’aturar les activitats.  
 
Sr. Gregori Sarquella: comentar que a hores d’ara no s’ha penjat a la web municipal l’ordre del 
dia del ple d’avui.  
 
Sr. Alcalde: en prenc nota i ho mirarem. 
 
Sr. Gergori Sarquella: això ajuda molt poc a que la gent participi, i amb més motiu en un Ple 
que ha canviat de data, i ens podem trobar que les persones pensin que es fa en dijous, i en 
aquest cas no puguin participar. 
 
En relació amb la festa major, suposo que recorda, senyor alcalde, que al passat Ple li vam 
proposar que posés en marxa mecanismes de participació ciutadana per oferir a les persones la 
possibilitat de participar en el disseny i organització de la festa major, com passa a tants de 
pobles d’arreu, mitjançant les comissions de festes. 
 
En aquest sentit, voldríem preguntar-li si ha posat en marxa aquests mecanismes o ho decidiran 
vostès, creient, una vegada més, que tenen la raó absoluta i que la voluntat de les persones del 
municipi no compta. 
 
Hem de contemplar, Sra. Núria Bosch, que no totes les persones que volen participar en el 
disseny i organització de la festa major estan com vostè pressuposa en entitats del municipi, o 
sigui, aquestes persones també tenen dret a participar. 
 
Sra. Núria Bosch: cal dir que ja existeix l’Àrea de Festes i que, per tant, no cal la creació d’una 
comissió.  
 
Sr. Gregori Sarquella: creiem que, a part de l'àrea corresponent, és importantíssim fer participar  
les persones i el jovent, i què millor que una comissió de festes que no contempla ideals de 
partits polítics, races, sexes, edats, entitats, etc. 
 
Sr. Gregori Sarquella: aquest punt següent l’hem anomenat “xapusses” de l’Estartit: voldríem 
manifestar la nostra sorpresa en com s’estan efectuant obres a l’Estartit. Volem dir que creiem 
que és inacceptable que es facin obres sense projecte. 
 
En primer lloc, volem manifestar que ens sembla molt menyspreador per a la gent del poble que 
s’esperin a la temporada turística per fer arranjaments, com pintar els carrers. Vol dir això que 
només ho fan per a la gent de fora? Ho dic perquè ja fa mesos que molts carrers es troben 
borrosos i mal pintats. 
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En segon lloc, voldríem manifestar que ens sembla molt negatiu per a la imatge del municipi a 
nivell turístic que es realitzin obres un cop ja començada la temporada i no amb la suficient 
antelació. 
 
En tercer lloc, voldríem recomanar-los que facin les obres amb cara i ulls, amb la planificació 
necessària i l'oportunitat que requereixen. 
 
La setmana passada, a la Junta del Consell Municipal de l’Estartit, vaig demanar informació 
sobre les següents obres: 
 
- la riera de l'espigó de garbí. 
-  El desguàs/fossa entre l'aparcament de la platja i la zona enjardinada del passeig. 
-  El carril bici a la platja. 
-  Arrancar les tuies del passeig per passar les canonades de l’wc de la plaça Llevantina i no 

fer-hi cap actuació posterior. 
- I l’wc de la plaça Llevantina. 
-  O també, en el Ple del mes passat, el tema del forat del carrer Barcelona. 
 
La resposta que vaig obtenir és que totes elles es feien per separat i sense projecte. A més, cal 
preveure algunes incongruències com ara: la normativa de policia diu que no és possible circular 
pel passeig marítim de l’Estartit amb bicicleta i per contra vostès fan confluir el nou carril bici 
des del passeig i fins al passeig. 
 
No podem fer les coses d’aquesta manera, cal serietat i professionalitat en les actuacions, i 
recordem que el fet de realitzar petits estudis o projectes permet no anar fent al dia a dia tal i 
com fan vostès. 
 
Per altra banda, Sr. alcalde, no sé si és conscient que la presentació d’instàncies és un eina 
d’especial importància i constitueix el principal mitjà perquè el ciutadà i tot aquell aliè a l’equip 
de govern pugui tenir garantit el dret a la informació. Aquest dret a la informació, com he 
explicat tantes altres vegades, constitueix una obligació als poders públics (entre ells, els 
ajuntaments) de respondre a les instàncies. 
 
Doncs, darrerament hem conegut que no som els únics a qui és tarda mesos en contestar una 
instància. 
 
En aquest sentit volem fer una reflexió. 
 
En primer lloc, dir que la llei estableix sempre una regulació generalista. Des d’aquest principi es 
pot entendre que la Llei 30/92 de les administracions públiques disposa un termini de 3 mesos 
per contestar una instància. Doncs voldria que entengués, Sr. alcalde, que aquest termini (tant 
dilatat) respon a la realitat de grans ajuntaments com el de Barcelona o Madrid, però li vull fer 
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una pregunta. Realment, em promet que no es contesten les instàncies amb celeritat per falta 
de temps? O per contra es tracta de voluntat política, o més ben dit, de falta de voluntat?   
 
Sr. alcalde: si hi ha algun cas en concret, ens ho pot dir, que el solucionarem. Però cal dir que 
es contesten les instàncies.  
 
En relació amb la publicitat a la pàgina web, dir que mai s’ha intentat aprofitar la pagina web 
com a eina de difusió tot incloent-hi publicitat dels comerços del municipi. I per contra, de cop 
ens trobem que aquest equip de govern hi incorpora publicitat. Alguns exemples són viatges a 
les illes Canàries, una empresa d’assegurances de cotxe, Restalo (ofertes en restaurants de fora 
del municipi, etc. 
 
Volem sol·licitar un informe, amb els següents continguts: 
 
1.- Motivació del motiu d’afegir la publicitat. 
2.- Ingrés econòmic. 
 
El següent punt és un comentari que vostè ha escrit al facebook i, en un acte d'honestedat, li 
demanem que demani disculpes públicament per aquest comentari que va escriure al facebook 
aquesta setmana en relació amb el menyspreu de l’actuació dels grups municipals a l’oposició i 
la falta de sentit comú i seny. 
 
En segon lloc, voldríem preguntar-li si, tal i com afirma en el seu text, li sembla una “falta de 
sentit comú i seny” que des del grup municipal de COET sol·licitéssim que es convoqués una 
consulta popular perquè el poble proposés a on destinar els més de tres milions d'euros que 
hagués ingressat el municipi per a la venda dels terrenys municipals del Mas Déu, on s'havia 
d'instal·lar un supermercat. Doncs, i ho reiterem, li sembla una falta de sentit comú i seny 
preguntar al poble què vol fer amb aquells diners que legítimament són seus? 
 
No vull acabar la meva intervenció sense fer esment a una preocupació d’especial importància. 
 
Aquest equip de govern està utilitzant la confusió, la demagògia i l’engany en relació amb la 
construcció de la futura escola bressol de l’Estartit. 
 
Tots som conscients que els pressupostos són una part fonamental de l’activitat d’un equip de 
govern, i com vostè reconeix quan vol, és molt complicada la seva aprovació quan un govern 
està en minoria. Tanmateix, volem que quedi MOLT CLAR que uns pressupostos contenen tots 
els ingressos i totes les despeses que es realitzaran en un any al municipi. 
 
Entenem que un dels punts que vostè vol que continguin és una partida pressupostària per a la 
construcció de l’escola bressol de l'Estartit, cosa que no veiem malament. Però no només 
contenen això, sinó que també contemplen coses tant importants com la quantitat d’impostos 
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que ha de pagar un ciutadà, el model d’atenció social al municipi, el suport al comerç local, així 
com la resta de possibles inversions que vostè vol realitzar, entre altres coses. 
 
És coneixedor, Sr. alcalde, que des del grup municipal de COET, i també des de la majoria de 
grups aquí presents, estem amb desacord en el seu model de municipi. Per citar alguns 
exemples, fa tres anys que li demanem trobar-nos per revisar la possibilitat d’abaixar els 
impostos d’una forma seriosa i encara no ha sigut capaç d’escoltar. 
 
També li hem manifestat en moltíssimes vegades la necessitat de canviar el model del deute, és 
a dir, reduir el deute per evitar que es paguin més de 250.000 euros l'any només en concepte 
d'interessos, és a dir, a fons perdut, ja que això a la llarga no és sostenible. 
 
Tampoc no cal oblidar la nostra reiterada demanda d'incorporar els pressupostos participatius, 
deixant que els ciutadans puguin ser partícips dels recursos municipals. 
 
En resum, no estem en contra de l'escola bressol, estem en contra del seu model social, 
econòmic i mediambiental del municipi. Per tant, deixi de confondre la gent i expliqui la veritat. 
 
En aquest sentit, volem que quedi CLAR que oposar-nos als pressupostos no és oposar-nos a la 
construcció de l’escola bressol. I per tant, com que està en minoria, si vol aprovar els 
pressupostos de cara a l’any vinent, li caldrà fer allò que a vostè sembla que tant li molesta: 
ESCOLTAR. Escoltar els diferents grups municipals per aprovar aquests pressupostos. 
 
Per acabar: 
 
a.- Demanem reduir els sous dels tècnics que cobren més de 50.000 €. 
b.- Reduir els sous dels polítics per ineficaços i ineficients. 
c.- Reduir les juntes de govern local de dues a una, per innecessàries, ja que s'hi aproven pocs 

punts i suposaria un gran estalvi econòmic per al municipi (aprox. 3.300 €/mes x 12 mesos 
= 40.000 €/any), el qual es podria destinar a altres temes més importants i necessaris. 

 
Sr. Lluís Coll: dues qüestions: una, referent a la pregunta de l’últim Ple demanant al regidor de 
Turisme una reunió per explicar el projecte d’inversió al port de l’Estartit. I l’altra, en l’acta de la 
Comissió d’Economia del 27 de febrer es va parlar dels ingressos de la taxa turística i vam 
demanar poder participar a les reunions dels sectors implicats per decidir el destí de la taxa. 
Tampoc no se’ns ha explicat en què es volen invertir els diners de la taxa turística.  
 
Sr. Narcís Noguer: respecte l’estació d’autobusos, per passar de la zona d’aparcament a la zona 
de busos no hi ha pas de vianants. Hem observat també que a la zona de la carretera, a la 
gespa hi ha un baixant perillós que s’hauria de resoldre.   
 
I després preguntar al Sr. Aladid quin és l’horari de fer fressa al matí a les obres, ja que caldria 
que les empreses el complissin, com ara les que han fet l’estació de bus.  
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Sr. Marc Calvet: a l’anterior Ple vaig fer unes consideracions respecte al canvi d’ubicació de les 
barraques. Vam demanar un informe a la Policia que encara no tenim. Voldria saber quan el 
tindrem.  
 
Sr. alcalde: abans d’entrar a les preguntes, fer constar que l’AMPA de l’Escola Portitxol ha fet 
arribar un escrit per fer saber que donen ple suport per tirar endavant l’escola bressol de 
l’Estartit. Es dóna lectura del mateix i es transcriu a continuació: 
 
“Sr. alcalde, 
 
Des del Consell Escolar de l’Escola Portitxol de l’Estartit volem fer arribar aquest manifest en 
suport a la construcció de la nova escola bressol Mar i Cel en els terrenys del carrer Eivissa tal 
com estava programat i aprovat. 
 
Tots els membres del Consell on hi són representats el sector de mestres, personal 
d’administració i serveis, pares i mares, AMPA i representant de l’Ajuntament vàrem coincidir en 
remarcar la importància que aquest projecte es porti a terme pel be de la comunitat educativa i 
en definitiva de tot el municipi. 
 
Volem que aquest manifest es doni a conèixer al proper Ple de l’Ajuntament per tal que consti 
en acta i es faci públic aquest suport unànime dels membres del Consell Escolar de l’Escola 
Portitxol al projecte de construcció de la nova escola bressol a l’Estartit”. 
 
Per tal de respondre sobre el tema de l’escola bressol, cal dir que la licitació no està feta. La 
licitació no es posarà en marxa si no s’aprova el pressupost. Aquí poden fer les seves 
interpretacions polítiques, però si no tenim aprovat el pressupost, l’escola bressol no tirarà 
endavant. No iniciarem unes obres per a les quals no tenim assegurada la inversió.  
 
No enganyem ningú i hem sigut transparents. Dintre del pla d’inversions, l’escola bressol s’havia 
de fer en aquests 4 anys. Una d’aquestes és l’escola bressol. El Sr. Sarquella diu que s’haurien 
de fer esforços per reduir el deute. Cal dir que actualment estem per sota del 75 per cent 
d’endeutament, i quan vam entrar a l’Ajuntament estava per sobre dels 90. Per tant, l’esforç 
econòmic per reduir el deute s’ha fet.  
 
En relació amb el tema de la reducció de l’impacte visual, cal dir que esperem que quan creixin 
els arbres, quedarà millor aquella zona.  
 
Prenc nota per tal que es pugui fer tota l’obra de la part de baix de la parada de bus.  
 
En relació amb el Sr. Sarquella, no entraré a valorar els meus comentaris a la xarxa social, ja 
que considero que no he ofès ningú.  
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En el tema de les instàncies, cal dir que totes les que requereixen resposta s’han anat 
responent. Si n’hi ha alguna que no s’ha fet, agrairia que m’ho digués.  
 
En relació amb el tema de la comissió de festes, pel tema de la participació ciutadana, cal dir 
que no hi ha comissió de festes, sinó que es l’àrea corresponent de l’Ajuntament la que fa 
aquestes tasques.  
 
Desconec per què no hi ha a la web l’anunci del Ple d’avui. Mirarem què ha succeït.  
 
Pel tema del carri bici, les ordenances diuen que no passin bicis, però les obres paral·leles al 
passeig s’estan fent correctament, dir que hem rebut personal de Costes per saber què es vol 
fer. 
 
Sr. Francesc Puig: en resposta al Sr. Ferrer pel tema de l’amnistia de les obres, hi ha dues o 
tres empreses que necessitaven 3 dies per acabar l’obra per poder obrir i es va permetre acabar 
les obres. Lligat amb un informe tècnic de l’arquitecte sobre perillositat, necessitaven formigonar 
uns baixos, i es va permetre per evitar aquest risc i perillositat. També dir que les obres interiors 
estan permeses. Es poden fer obres interiors si no es fa servir maquinària sorollosa.  
 
Sr. Genís Dalmau: la reunió sobre la inversió en el port no s’ha fet, ja que vam tenir la notícia de 
la Generalitat que no se’ns donava la subvenció. I pel tema de la taxa turística té uns objectius 
concrets i a la propera reunió de la taxa es preveu tractar-los.  
 
Sr. Lluís Coll: ens agradaria que ens expliqués la seva àrea tot el tema de la subvenció que s’ha 
denegat per la Generalitat.  
 
Sr. Francesc Ferrer: referent a l’escola bressol, voldria que m’expliqués per què no és possible 
tècnicament licitar l’escola bressol si hi ha partida per tramitar la contractació aquest 2014.  
 
Sr. Gregori Sarquella: referent a la participació a la festa major, creiem que caldria una comissió 
de festes per fer participar la gent, i per tal que aquesta comissió fos objectiva i sense 
vinculacions polítiques, socials, etc. 
 
En el tema de l’Estartit, les obres i “xapusses” que s’estan fent, com es pot explicar el que 
s’està fent si no consten a les actes el que es fa? 
 
Sr. Francesc Puig: l’escola bressol és un sol projecte, no són dos. És molt complex fer-ho i si es 
licita i es queda aturat al gener, podem quedar exposats a demanda i indemnitzacions.  
 
Sr. Francesc Ferrer: entenc que és una obra que no s’ha de fer en fases, però no voldria que es 
maregés la perdiu. Hi ha una partida al pressupost que permetria la licitació de l’obra, si o no? 
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Sr. Francesc Ferrer: per altra banda, en relació amb l’horari de les obres, si es poden començar 
les obres al matí, a quina hora s’acaben? 
 
Sr. alcalde: en tema de l’horari de les obres ja li donarem resposta. I, Sr. Ferrer, l’escola bressol 
és una sola obra i no volem que l’empresa ens demani danys i perjudicis i no caurem en aquest 
parany.  
 
Sra. Núria Bosch: referent a l’informe de la Policia, el tinc aquí i després del Ple el donaré a 
tothom.  
 
Sr. Marc Calvet: li agraeixo, però si tingués una mica de voluntat el podríem tenir abans.  
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 21.45 h, i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el 
Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 


